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SDH Janová prošla zatěžkávací zkouškou v pořadatelství 
velké hasičské akce. Dalo by se říct, že sboru na poslední 
chvíli spadla nabídka pořadatelství do klína. Ačkoliv 
současné vedení sboru a jeho členové ještě nepořádali 
žádnou soutěžní akci takového rozsahu, neodmítli a vrhli 
se směle do práce. 
     Ovšem řada občanů Janové dnes už ví, že hasiči 
z Janové začínají být pojmem a reprezentační pýchou obce 
v celém regionu. Začalo to rozhodnutím velitele SDH 
Janová Richarda Machalce o zřízení žákovských družstev 
hasičů. Napřed nenápadně a později nezastupitelně 
nápadně pomáhá svému muži a veliteli v jednom Jana 
Machalcová. Podobně se do týmu dostal Aleš Čabla. Zprvu 
sem tam něco pomohl a dnes je neodmyslitelnou postavou 
mládežnického hasičského dění v Janové. 
     První sezona byla pro všechny více než náročná. 
Začínalo se na konci prázdnin, asi všechny děti poprvé 
držely hadici, savici, spojku a za tři týdny pádili na své 
první závody. Podzim byl jen takovým okoukáváním a 
velitel mladších i starších žáků nakupoval ceny útěchy, aby 
se mu šoldi po prvním neúspěchu nerozutekli domů. 
Desítky hodin tréninku, soboty na soutěžích, sbírání 
zkušeností… a týmy mladých hasičů stoupaly po příčkách 
umístění pomalu nahoru. Až se dostali na bednu. 
     Starší žačky se měnily na dorost a pak už mohly 
nastoupit do družstva žen. To však v Janové nikdy 
neexistovalo. Byla by však věčná škoda zahodit umění tak 
těžce zaplacené dřinou. Jana Machalcová dala tedy knihy 
tváří – facebooku výzvu, že je v Janové zájem o vznik 
ženského hasičského družstva. 
 Vypadá to jako zázrak, ale v Janové opravdu vzniklo 
ženské hasičské družstvo. Přišly mamky dětí z hasičského 
kroužku, které oslovily své kamarádky a napřed snad 
trochu z hecu, že to tedy zkusí. Počátky byly někdy i 
úsměvné, když mladší žáci radili ženám ve věku svých 

 

rodičů, jak mají správně skákat přes překážku nebo 
zapojovat hadice do spojky a co je to vůbec savice. Ovšem 
škarohlídy velmi rychle smích přešel. Nikdo nečekal, že 
obvodové kolo, první závod družstva žen, padnou před 
jejich výkonem všichni na zadek. I když je přijeli podpořit 
docela početné zástupy příznivců vyzbrojených plakáty 
s hesly o vítězství. Nikdo ale nečekal, že přejde několik 
závodů a ženy dovezou domů medaile za umístění na bedně. 
     Tak „hustý“ nástup omráčil mužstvo mužů, které se 
velmi rychle probralo, a dnes už mají za sebou rovněž 
úspěšná umístění. U hasičů vznikla výborná parta lidí, 
podporována řadou fanoušků, ale i obcí. Obci janovští 
hasiči všech věkových kategorií vracejí podporu měrou 
vrchovatou úspěšnou reprezentací. Je perfektní, že máme 
družstva mladších a starších žáků, kteří jsou hasičskému 
sportu dlouhodobě věrní a nepřeskakují z kroužku do 
kroužku, jakmile si udělají nějaké bebínko nebo na ně 
někdo zvýší hlas. Janovské hasičské děcka jsou pěkní 
tvrďáci. 
     Proto bylo jen otázkou času, že v regionu tak dobře 
zapsané esdéháčko, bude osloveno s žádostí o pořadatelství 
soutěže, když jiný původní pořadatel musel zrušit původní 
plán. Jestliže se předvedli mladší i starší žáci, ženy i muži, 
nyní bylo na řadě vedení. Zvládnou pořadatelsky tak velkou 
akci? Bodejť by ne. Vždyť pomáhala celá parta hasičů, 
pomáhali Janovjané, kteří drží palce této dobré bandě, 
pomáhali rodinní příslušníci…, prostě každý nakloněný 
dobré věci. 
Od časného rána mířili do sportovního areálu v Janové 
červenobílé vozy hasičských sborů z regionu. Děti si 
zvolily několikahodinové soutěžení, nadšené skandování a 
výskání jako tu nejlepší sobotní zábavu. Mezi vší tou 
drobotinou nervózně pobíhali starosta Jiří Pončík, velitel 
Ríša Machalec a další šajby janovského hasičského sboru, 
které čekal první velký závod. Ano, jejich malí i velcí 
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svěřenci za sebou mají snad stovky soutěží a šéfové se 
chystali teprve na první, i když hned napoprvé pěknou 
zabíračku. 
     Krátce po deváté hodině nastoupilo 121 dětí, aby se 
pozdravilo s Janovou a spolu navzájem. Pak se už na start 
chystali minišpunti, oficiálně minipřípravka. Děti, které se 
snad jen před chvílí naučily chodit, soutěžily se zemskou 
gravitací bez sebemenší známky strachu. Neuvěřitelné! 
Každý startující měl dva pokusy, jejichž čas se sčítal. Start 
běh, horizontální překážka různých výšek, dle věku 
soutěžících, takzvaná kladina, zapojit do spojky hadice a 
běh do cíle. Tak to jsou šedesátky. 
     Kromě minipřípravky soutěžila přípravka, mladší a 
starší žáci/žákyně. S věkem stoupala nejen náročnost 
závodu, ale především dravost mládí a chuť zvítězit. Kolem 
hrdinů dne, soutěžících dětí, se točily desítky 
bezejmenných dospěláků, které kromě vlastních družstev, 
ostatní snad ani pořádně nevnímali. Ale bez foukačů do 
píšťalek a mávačů praporečníků, vedoucích kroužků 
hasičské mládeže, rodičů a všech dalších, bez jejich 
nezměrné obětavosti, by nikdy tak úžasné akce nevznikly. 
Jsou to právě oni, kdo připravují možná budoucí hrdiny, 
kteří budou zachraňovat životy. Ale pak už budou ti noví 
hrdinové taky bezejmenní záchranáři, kteří dobrovolně 
nebo profesionálně pomáhají lidem. 
     Soutěž se povedla, a to přesto, že na domácí půdě 
janovská parta soutěžáků zrovna nezazářila. Ale i prohry se 
počítají, protože činí člověka odolnějším. Na Janovských 
šedesátkách pro změnu uspělo vedení SDH Janová. Proto 
Janovské šedesátky mohly rozdávat medaile a poháry 
s úsměvem na tváři. A bylo za co. 
         text a foto: Radomír Dolanský 
 

ZÁPIS 24. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

ZE DNE 15. 6. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 
v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání 
bylo řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 
členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů 
zastupitelstva),  zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Omluven Ing. Karel Eliáš. 
Určení ověřovatelů a zapisovatele  
Ověřovateli zápisu byli starostou obce navrženi  Dalibor 
Bartík a Daniela Mikulcová,  zapisovatelem zápisu 
starosta obce navrhl Taťánu Hradovou. 
Návrh usnesení 251/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Danielu 
Mikulcovou , zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 
Usnesení č. 251/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 
souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 
souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 
Starosta navrhl doplnit program o bod  Nabídka pojištění 
majetku a odpovědnosti obcím od pojišťovny Generali, 
prezentovaný zástupcem dané pojišťovny panem 
Loveckým, zařazeným do programu jako bod č. 2. 
Návrh usnesení 252/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje zveřejněný a doplněný  program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 252/0116 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení z 23. zasedání zastupitelstva 
Veškeré body byly splněny. 
Návrh usnesení č. 253/0116: Zastupitelstvo obce Janová  
bere na vědomí Kontrolu usnesení z 23. zasedání 
zastupitelstva 

Bod 2 – Nabídka Pojištění majetku a odpovědnosti  
Zástupce pojišťovny Generali pan Lovecký předložil a 
obšírně vysvětlil nabídku týkající se pojištění majetku a 
odpovědnosti obce. Nabídky byly zpracovány celkem 
dvě s různými možnostmi připojištění.  
Návrh usnesení č. 254/0116: Zastupitelstvo obce Janová  
bere na vědomí nabídku Pojištění majetku a 
odpovědnosti od pojišťovny Generali 

Bod 3 - Rozpočtové opatření č. 6 
Účetní obce paní Kotrlová podrobně seznámila 
zastupitele s rozpočtovým opatřením č. 6.  
Návrh usnesení 255/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje rozpočtové opatření č. 6. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 255/0116 bylo schváleno. 

Bod 4 – Závěrečný účet obce   
Účetní obce paní Kotrlová podrobně seznámila 
zastupitele se závěrečným účtem obce, který zastupitelé 
obdrželi i v elektronické podobě.  
Návrh usnesení 256/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí závěrečný účet obce 
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Žádost starosty obce o revokování usnesení zastupitelstva 
213/0116 ze dne 9.3.2016  Schválení rozpočtového opatření 
č. 2 a protokol o schválení účetní uzávěrky za rok 2015, kde 
bude ponecháno schválení rozpočtového opatření č. 2 a 
vypuštěno schválení účetní uzávěrky za rok 2015. 
Návrh usnesení 257/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje revokování usnesení zastupitelstva 213/0116 ze 
dne 9.3.2016, kde bude vypuštěno schválení účetní uzávěrky 
za rok 2015. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 257/0116 bylo schváleno. 

Bod 5 – Zpráva ředitele školy 
Ředitel ZŠ a MŠ Janová Mgr. Michal Lucbauer informoval 
zastupitelstvo o situaci ve škole, kde situace zůstává 
nezměněna co se týká celkového počtu žáků s nástupem do 
školního roku 2016/2017 tj. 6 žáků a taktéž co se týká 
pedagogického sboru zůstává situace stejná. Ředitel školy 
informoval zastupitele, že tím, že nevyčerpal dovolenou, 
porušil tím zákon. Ústně podaná rezignace ze strany ředitele 
školy není akceptovatelná, pokud ředitel ZŠ a MŠ Janová 
bude chtít na svoji funkci rezignovat, je nutné podat 
rezignaci písemně. 
Zároveň ředitel ZŠ a MŠ Janová Mgr. Michal Lucbauer 
žádá od předsedkyně Školské rady Daniely Mikulcové 
veřejnou omluvu za mylně uvedenou informaci týkající se 
přečerpání rozpočtu školy. V případě, že omluva ze strany 
paní Mikulcové neproběhne, postoupí ředitel školy tuto 
záležitost orgánům činným v trestním řízení. 
Kroky, které Školská rada podnikla k získání informací o 
čerpání finančních prostředků na provoz školy a celkové 
jednání Školské rady týkající se dlouhodobého klesajícího 
počtu žáků  v ZŠ Janová , které probíhá od ledna 2016, jsou 
kritizovány starostou, místostarostou i některými zastupiteli 
a občany obce Janová. Veřejně se k jednání Školské rady 
vyjádřila na zastupitelstvu i paní Zdena Chudějová, která je 
prací Školské rady velmi zklamaná. 
Návrh usnesení 258/0116: Zastupitelstvo obce Janová bere 
na vědomí zprávu ředitele ZŠ a MŠ Janová a jeho žádost o 
veřejnou omluvu ze strany předsedkyně Školní rady Daniely 
Mikulcové týkající se mylně uvedené informace  o 
přečerpání rozpočtu školy. 

V 18,30 hodin  se z jednání ze zastupitelstva omluvila 

zastupitelka Jana Halašová, zastupitelstvo dále 

pokračovalo v počtu 7 členů, tudíž bylo 
usnášeníschopné. 

Bod 6 – Zpráva z valné hromady VaK,a.s. Vsetín 
Zastupitelka Taťána Hradová předala zastupitelům 
informace z valné hromady VaK,a.s. Vsetín 
Návrh usnesení 259/0116: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí zprávu z valné hromady VaK,a.s. Vsetín 

Bod 7 – Žádost o úhradu mimořádného členského 

příspěvku MASVHV 
Jedná se o členský příspěvek na činnost MASVHV ve výši 
23.753,-Kč. 
Návrh usnesení 260/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje mimořádný členský příspěvek MASVHV ve výši 
23.753,-Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 260/0116 bylo schváleno. 
Bod 8 – Výběr bankovního ústavu na refinancování 
 
 

úvěru u ČS  
Starostou obce Janová byly předloženy dvě nabídky na 
refinancování úvěru, nabídka Komerční banky,a.s.a 
nabídka České spořitelny,a.s. Pro obec výhodnější a tudíž 
levnější je nabídka Komerční banky,a.s. s pohyblivou 
úrokovou sazbou a možností splatit úvěr částečně nebo 
celkově bez sankcí.   
Návrh usnesení 261/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
souhlasí s výběrem nejvýhodnější nabídky bankovního 
ústavu KB,a.s. na refinancování úvěru u ČS,a.s.  a pověřuje  
starostu obce Janová k podepsání Smlouvy o úvěru u 
KB,a.s. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 261/0116 bylo schváleno. 

Bod 9 – Různé  
 

ZÁPIS 25. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 
DNE 29. 6. 2016 

(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 
Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 
hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 
svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 6 členů 
zastupitelstva, zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné. 
Omluveni ze zasedání  byli Táňa Hradová ,Karel Eliáš a 
Jana Halašová.  
Určení ověřovatelů a zapisovatele. 
Starosta  navrhl určit ověřovateli zápisu Bronislava 
Soukupa a Aleše Olšáka a  jako zapisovatele navrhl 
Richarda Machalce .  
Návrh usnesení 263 /0116: Zastupitelstvo obce Janová  
určuje ověřovateli zápisu  Bronislava Soukupa a Aleše 
Olšáka a zapisovatelem Richarda Machalce. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 263/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 
souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 
souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.  
Návrh usnesení 264/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0,  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 264/0116 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení z 24. zasedání zastupitelstva 
 Smlouva s Komerční bankou na dlouhodobý úvěr  -  trvá 

Návrh usnesení č. 265/0116: Zastupitelstvo obce Janová  
bere na vědomí Kontrolu usnesení z 24. zasedání 
zastupitelstva 

Bod 2 – Schválení účetní závěrky a závěrečného účtu 

obce za rok 2015 
Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s účetní 
závěrkou a závěrečným účtem obce pro rok 2015. 
Byl projednán závěrečný účet obce za rok 2015 ,zpráva o 
přezkoumání hospodaření za rok 2015 a byl schválený bez 
výhrad. Dále byla schválena účetní závěrka za rok 2015. 
Návrh usnesení 266/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje bez výhrad účetní závěrku a  závěrečný účet obce 
Janová pro rok 2015 

 



  

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 266/0116 bylo schváleno. 
Bod 3 – Schválení účetní závěrky SVHV (Sdružení 
Valašsko-Horní Vsacko) za rok 2015 

Starosta obce seznámil zastupitele s protokolem účetní 
závěrky SVHV za rok 2015 

Návrh usnesení 267/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
bere na vědomí  protokol o účetní závěrce SVHV za 
rok 2015. 

Usnesení č. 267/0116 bere na vědomí 

Bod 4 -  Schválení restruktualizace úvěru u České 

spořitelny 
Starosta obce seznámil zastupitelstvo o dodatku ke 
smlouvě s Českou spořitelnou na prodloužení termínu 
splatnosti do 31.8 2016. 
Návrh usnesení 268/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

rozhodlo o uzavření dodatku č.1 ke smlouvě o úvěru č. 
0429453459 o prodloužení splatnosti k 31.8.2016 a 
pověřuje starostu jeho podepsáním. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 268/0116 bylo schváleno  

Bod 5  - Darování pozemků 
Starosta seznámil zastupitele s darovací smlouvou při 
majetkoprávním vypořádání pozemků v k.ú. Janová  
na pozemek p.č. 2783/9 o výměře 23 m2 a pozemek  p.č. 
2783/13 o výměře 74 m2 do vlastnictví Zlínského kraje. 
Návrh usnesení 269/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje darování pozemků p.č. 2783/9 a p.č 2783/13 
do vlastnictví Zlínského kraje. 
Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 269/0116 bylo schváleno  

Bod 6  - Různé  
Zastupitel Dalibor Bártík  přednesl návrh na 
překontrolování webových stránek obce Janová a jejich 
uvedení do pořádku hlavně co se týká zápisů 
zastupitelstva. 
Starosta poukázal na problém s uhrazením faktury pro 
firmu Mobiko plus a.s. za vyasfaltování komunikace v 
lokalitě Řečiska II. Na problém mu však nebylo od 
bývalého starosty p. Ing. Karla Eliáše odpovězeno 
protože byl nepřítomen (omluven). 
Místostarosta Richard Machalec navrhl schválení 
nového administrátora webových stránek obce Janová z 
důvodů ukončení činnosti bývalého administrátora. 
Navrhl do této funkce sebe (Richarda Machalce) do 
doby než se najde adekvátní nástupce na tuto pozici 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Janová volí do 
funkce administrátora webových stránek obce Janová 
Richarda Machalce. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 270/0116 bylo schváleno  
Starosta seznámil zastupitele v trestní věci porušení 
povinnosti při správě cizího majetku z nedbalosti proti 
ing. Karlu Eliášovi a zastupitelstvo obce se rozhodlo k 
připojení v trestním řízení. 

Dále byla projednávána změna webhostingu 
obecních stránek z důvodu zastaralosti a špatné 
komunikace s dosavadním webhostingem BANAN 
.CZ. Nejvhodnějšího kandidáta vybere zastupitelstvo v 
nejbližší době. 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Janová schvaluje 

změnu  nového webhostingu obecních stránek 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 271/0116 bylo schváleno 

 

ZÁPIS 26. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 

DNE 20. 7. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 
hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 
svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 
zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva),  
zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 
Ověřovateli zápisu byli starostou obce navrženi  Jana 
Halašová a Daniela Mikulcová,  zapisovatelem zápisu 
starosta obce navrhl Taťánu Hradovou. 
Návrh usnesení 272/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Danielu 
Mikulcovou , zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 272/0116 bylo schváleno. 
Schválení programu: 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 
souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 
souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 
Návrh usnesení 273/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje zveřejněný  program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 
Usnesení č. 273/0116 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení  zasedání zastupitelstva odložena na 

zasedání Zastupitelstva obce Janová na září 2016. 
Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 7 
Účetní obce paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele 
s rozpočtovým opatřením č. 7.  
Návrh usnesení 274/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje rozpočtové opatření č. 7. 
Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 274/0116 bylo schváleno. 

Bod 3 – Informace o Základní škole Janová 
Starosta obce zastupitele informoval o písemné rezignaci 
ředitele Základní školy Janová ke dni 31.8.2016. Dále 
informoval zastupitele o žádosti ze strany rodičů týkající se 
pedagogické pracovnice paní Spitzerové. V případě dalšího 
působení paní učitelky Spitzerové ve školním roce 
2016/2017, rodiče nechtějí své děti na Základní škole 
v Janové ponechat. Důvod této žádosti o odchodu paní 
učitelky Spitzerové ve školním roce 2016/2017 byl 
přítomnými rodiči zastupitelům vysvětlen. Ředitel ZŠ a MŠ 
Janová Mgr. Michal Lucbauer informoval zastupitelstvo o 
situaci ve škole, kde situace zůstává nezměněna co se týká 
celkového počtu žáků s nástupem do školního roku 
2016/2017 tj. 6 žáků a v následujících dvou letech  je 
předpoklad nárůstu počtu dětí.  
Jedenáct žáků ve školním roce 2016/2017 přestupuje na 
jinou školu. V případě zachování fungování ZŠ Janová pro 
školní rok 2016/2017 pokud ředitel školy M.Lucbauer bude 

trvat na své rezignaci, bude nutné vyhlášení 
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výběrové řízení na nového ředitele školy. Další možnost 
týkající se provozu školy by bylo přerušení chodu ZŠ na 
jeden rok s tím, že MŠ zůstane nadále funkčí. Ředitel ZŠ a 
MŠ Janová požádal zastupitelku Danielu Mikulcovou, která 
je předsedkyní Školské rady, o poslední zápis z jednání 
Školské rady, který do dnešního dne neobdržel. 
Zastupitelka  Jana Halašová se dotazovala starosty obce, jak 
velké finanční zatížení pro obec bude v případě, že na ZŠ 
zůstane 6 dětí. Ředitel ZŠ a MŠ  byl požádán, aby zjistil  
finanční zatížení pro obec v případě zachování ZŠ pro rok 
2016/2017.  
Ředitel ZŠ Michal Lucbauer byl dále zastupiteli požádán o 
stáhnutí své rezignace.  
Návrh usnesení 275/0116: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace týkající se fungování ZŠ a MŠ v roce 
2016/2017 ze strany starosty a ředitele školy a pověřuje 
ředitele ZŠ a MŠ o zjištění informace týkajícící se 
finančního zatížení pro obec ve školním roce 2016/2017 
v případě fungování ZŠ. 

BOD 4 – Různé  
Starosta obce navrhl uzavřít Smlouvu o právním 
poradenství mezi obcí a Mgr. Gnidou ze Vsetína.  
Návrh usnesení 276/0116: Zastupitelstvo bere na vědomí 

návrh starosty obce návrh na uzavření Smlouvy o právním 
poradenství.  

V 18,10 hodin  se z jednání ze zastupitelstva omluvil 

zastupitel Bronislav Soukup, zastupitelstvo dále 

pokračovalo v počtu 8 členů, tudíž bylo 

usnášeníschopné. 
Místostarosta informoval zastupitele o záměru pana 
Kramného, pana Macečka a paní Seidlové o možných 
přípojkách ke svým parcelám a mají zájem se sejít na 
společné schůzce se starostou obce týkající se řešení jejich 
záměru. 
Návrh usnesení 277/0116: Zastupitelstvo bere na vědomí 

informaci místostarosty týkající se do budoucna řešených 
přípojek pana Kramného, pana Macečka a paní Seidlové. 
 
 

ZÁPIS 27. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 
DNE 17. 8. 2016 

(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 
Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 
hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 
svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 
zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva),  
zastupitelstvo je usnášeníschopné, omluvena Daniela 
Mikulcová.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele  
Ověřovateli zápisu byli starostou obce navrženi  Dalibor 
Bartík a Aleš Olšák,  zapisovatelem zápisu starosta obce 
navrhl Taťánu Hradovou. 
Návrh usnesení 278/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Danielu 
Mikulcovou , zapisovatelem Taťánu Hradovou.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 278/0116 bylo schváleno. 
 

Schválení programu: 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 
souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 
souladu s informací zveřejněnou na úřední descea navrhl 
doplnění programu o schválení rozpočtového opatření č. 
8 a schválení výjimky z počtu žáků pro školní rok 
2016/2017. 
Návrh usnesení 279/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje zveřejněný  a doplněný program zasedání. 
Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 279/0116 bylo schváleno. 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 8 
Účetní obce paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele 
s rozpočtovým opatřením č. 8.  
Návrh usnesení 280/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje rozpočtové opatření č. 8. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 
Usnesení č. 280/0116 bylo schváleno. 

Bod 3 – Schválení výjimky z počtu žáků pro školní rok 

2016/2017 
Starosta obce zastupitele informoval o nastupujících šesti  
žácích ve školním roce 2016/2017 do Základní školy 
Janová . Pro školní rok 2017/2018 je předpoklad zvýšení 
počtu žáků o čtyři, tedy celkový počet žáků pro školní rok 
2017/2018 by byl deset. Nově nastupující ředitelkou ZŠ a 
MŠ Janová bude současná ředitelka ZŠ ve Zděchově Mgr. 
Vychopňová, která bude řídit současně obě Základní 
školy. Personální otázky v ZŠ a MŠ Janová budou 
v kompetenci ředitelky Mgr. Vychopňové. 
Návrh usnesení 281/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje výjimku z počtu žáků pro školní rok 2016/2017. 
Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 281/0116 bylo schváleno. 

Bod 4 – Schválení smlouvy o poskytnutí dotace  
Starosta obce informoval zastupitele o přislíbení dotace na 
nákup hasičského auta ze státního rozpočtu ve výši 
450.000,Kč a ze Zlínského kraje ve výši 300.000,-Kč, 
celkový náklad na pořízení hasičského auta je 950.000,-
Kč. Místostarosta oslovil a požádal sponzory o 
sponzorský dar na nákup daného auta ve výši 100.000,--
Kč, obec by dofinancovala nákup hasičského auta částkou 
maximálně ve výši  100.000,-Kč. 
Návrh usnesení 282/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace.   

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 282/0116 bylo schváleno. 
Bod 5 - Prodloužení vodovodního a kanalizačního řádu  
Starosta obce informoval zastupitele o prodloužení 
vodovodního a kanalizačního řádu v nově vznikajícím 
stavebním obvodu Čtvrtky na  obecní parcele č.p. 2810. 
Žádost, týkající se prodloužení vodovodního a 
kanalizačního řádu, byla podána ze strany pana 
Kramného, který má zájem zde na vlastní parcele postavit 
rodinný dům. Pan Kramný ,pan Maceček a paní Seidlová 
požádali zastupitele a vedení obce o ujištění, že v časovém 
horizontu dvou let by bylo možné ze strany obce očekávat 
zahrnutí financování prodloužení vodovodního a 
kanalizačního řádu do rozpočtu obce Janová. Přístupy při 

výstavbě rodinných domů v dané  



  

národa tráví v příjemné společnosti alkoholu. Některým 
jedincům však s vyšší mírou spotřeby roste i svalová hmota 
v přímé úměře s úbytkem šedé kůry mozkové. A poněvadž 
se většinou jedná o agresivní slabochy, vybíjí si svoji 
omezenost na věcech neživých. Je to jednoduché – orvané 
květiny omezenci nenafackují (věčná škoda). A v tom je to 
hrdinství! 
     Je však docela možné, že super ego zmíněných jedinců 
posílilo i dlouhé týdny nefunkční osvětlení na přechodu pro 
chodce, u autobusové zastávky a potažmo i u vlakové 
zastávky nebo i celé obce či jejich částí. Obec sice opravu 
objednala, ale zdá se, že problém bude v rozvaděči, 
doufejme, že ne ve vedení. Jedná-li se o tak bezpečnostně 
exponované místo, jako je přechod pro chodce na hlavní 
silnici, kde chodec riskuje i ve dne, natož za tmy, je 
především v zájmu obce opravy co nejvíce uspíšit. 
         text a foto: Radomír Dolanský 
 

VODĚNÍ (VOZENÍ) BARANA 2016 
Letos pořádali tradiční hodové vodění barana sportovci. To 
znamená, že sebranku táhnoucí se za muzikanty, vozícími 
se na korbě auta, tvoří převážně humoristi Džejmsovci 
s.r.o. Na přehlídku masek dohlížel obecní policajt, jehož 
oduševnělý výraz v obličeji mluvil za vše. Ale třeba to 
vítané, tedy štamprlky od pantátů po cestě spraví. Nebo 
naopak. 
     Poněvadž Džejmsovci mají rádi skopové, tak již 
několikátou sezonu je odmítají stresovat v předtalířové 
formě, tedy živé. Proto kdysi vytvořili barana na 
kolečkách, ale ten se nedožil více než jedné jízdy a skončil 

hůře než živí barani. Proto se sportovci 
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lokalitě se musí následně řešit samotnými stavebníky. Paní 
Seidlová požádala zastupitele, aby upozornili pana 
Solanského  na vytékající odpadní splašky z jeho pozemku 
a  tímto  znehodnocuje pozemek paní Seidlové. Pan starosta 
přislíbil, že s panem Solanským celou situaci probere.  
Návrh usnesení 283/0116: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace týkající se prodloužení vodovodního a 
kanalizačního řádu. 

Bod 6 - OZV o stanovení místního koeficientu  pro 

výpočet daně z nemovitých věcí 
Starosta obce navrhl zvýšení místního koeficientu pro 
výpočet daně z nemovitých věci na koeficient 2. Je to jedna 
z možností  jak zvýšit příjmy obce.  
Návrh usnesení 284/0116: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje OZV o stanovení místního koeficientu  pro 
výpočet daně z nemovitých věcí – koeficient 2  

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 2 ( B.Soukup, A.Olšák 

), Zdrželi se 0 
Usnesení č. 284/0116 bylo schváleno. 

Bod 7 – Různé  

Manželé Řepkovi zaslali zastupitelům písemný návrh 
s možnostmi, jakým způsobem by se dalo zabezpečit 
snížení rychlosti projíždějících aut přes obec se zástavbou 
na hlavním tahu mezi Ústím a Hovězím. Tato situace by se 
dle jejich návrhu mohla vyřešit billboardem před vjezdem 
do obce z obou směrů. 
Návrh usnesení 285/0116: Zastupitelstvo bere na vědomí  
návrh manželů Řepkových a pověřuje místostarostu obce 
jednáním s Dopravním oddělením policie ČR.  
Zastupitelka Taťána Hradová upozornila zastupitele  na 
možnost změny pojištění obecního majetku u ČSOB 
pojišťovny .Zastupitelé pověřili místostarostu sepsáním 
výpovědi Smlouvy s pojišťovnou ČSOB. 
Návrh usnesení 286/0116: Zastupitelstvo schvaluje  
ukončení Smlouvy o pojištění majetku obce s ČSOB a 
pověřuje místostarostu sepsáním výpovědi dané Smlouvy a 
zasláním na Pojišťovnu ČSOB. 

 Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 286/0116 bylo schváleno. 
Starosta informoval zastupitele  o podepsání 
dlouhodobého úvěru s Komerční bankou,a.s. a splacením 
překlenovacího úvěru u České spořitelny,a.s. na zamítnutou 
dotaci. 
Starosta upozorní stavebníky před rodinným domem číslo 
popisné 152, aby neparkovali auta na chodnících před 
domem. Chodníky nejsou parkovacími plochami a mohlo 
by dojít k poškození nově vybudovaných chodníků. 

 

TUPOUNI OHROMILI OBEC SVÝM 

NÍZKÝM INTELIGENČNÍM 

KVOCIENTEM 
Duševně omezení tvorové v noci 2. září z pátku na sobotu 
vytrhali z okrasného záhonu u autobusové zastávky několik 
desítek květin. V tomto případě určitě nelze použít biblické 
rčení, budiž blahoslaveni chudí duchem. Pouze snad 
v případě, pokud by slovo blahoslaveni bylo nahrazeno 
výrazem zatraceni. 
     Takové případy, a ještě mnohem horší, se neomezují 
pouze na Janovou. Páteční večery od nepaměti velká část 
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Ve Zlíně žije čtrnáctým rokem, a zatímco ostatní mladí lidé 
z něj většinou utíkají, on právě naopak utíká z Prahy do 
našeho kraje.  
     „Zlínský kraj je mým domovem a patří mu celé moje 
srdce. Lidé mě zde přijali za svého a dnes si málokdo 
uvědomí, že tady nejsem odjakživa. Velmi citlivě vnímám, 
že jsou v regionu pozitivnější a přátelštější lidé, než ve 
zbytku republiky. Proto tady chci prožít celý život," říká 
čtyřiatřicetiletý Vladimír Kruliš, který v krajských volbách 
7. - 8. října 2016 kandiduje jako jednička na kandidátce 
Strany Práv Občanů. 
Nemáte úplně nezajímavý život. Co Vás vlastně přivedlo 

do Zlína? 
Studoval jsem tady na Univerzitě Tomáše Bati 
marketingovou komunikaci a nyní si ještě na Fakultě 
managementu a ekonomiky dokončuji doktorát. Ihned po 
škole jsem začal podnikat v reklamě. Pracoval jsem ve 
Filmových ateliérech ve Zlíně, což byly moje nejlepší 
„univerzity“. 
     V roce 2009 mě František Čuba, osobnost, která v životě 
dokázala neuvěřitelné věci, seznámil s Milošem Zemanem. 
Byl jsem jedním ze zakládajících členů Strany Práv Občanů 
ve Zlínském kraji. Později jsem objel celou republiku s 
týmem nadšených kamarádů, když jsme sbírali podpisy pod 
petici za přímou volbu prezidenta. Díky více než 100 000 
podpisů (díky více než stům tisícům podpisů) a tlaku na 
zákonodárce dnes můžeme všichni volit prezidenta přímo a 
není to jen na poslancích a senátorech. 
     Tehdy jsem poznal, že i běžný člověk může věci měnit, 
když v ně věří, bojuje za ně a hlavně je ochotný pro to něco 

obětovat. 

Stále pracujete pro Miloše Zemana. Máte na starosti 

organizaci jeho cest po republice. Jak jej občané 

vnímají? 
Musím říci, že mám srovnání z celé České republiky, ale ve 
Zlínském kraji je to víc emotivní, vroucné. Lidé vnímají 
Miloše Zemana jako svého.  
     Občané tu jsou totiž velmi přímí, řeknou, co si myslí.  
Stejně tak to dělá i Miloš Zeman. Někdy je to tvrdé a 
nepopulární, ale realita mu dosud vždy dala za pravdu. Je 
mým vzorem v tom, s jakým nasazením pracuje pro lidi. 

Proč jste se rozhodl kandidovat? Mladých lidí v politice 

moc nenajdeme. 
Myslím, že Zlínskému kraji chybí mladí lidé, kteří nejsou 
zatížení vazbami z minulosti, nikomu nic nedluží a mají 
energii i chuť dělat věci dynamicky. Kandidátka Strany 
Práv Občanů je dle mého výborně vyvážený tým osobností, 
které pro Zlínský kraj mnoho vykonaly a mají chuť dále 
pracovat.  
     Velmi si všech svých kolegů vážím a vážím si také 
důvěry, kterou mně vyjádřili zařazením na čelo kandidátky.  
     Chtěl bych teď Zlínskému kraji vrátit vše, co mně dal, a 
to především prací na zastavení odlivu mladých lidí, 
zvýšením atraktivity kraje, ochranou jeho obyvatel, kultury 
a zvyků, ale i lepší dopravní dostupností.  
     Lidem v odlehlejších částech kraje chybí slušná práce a 
přitom jsou ochotní a zvyklí velmi tvrdě pracovat. Řídím se 
heslem „méně mluvit, více dělat”! Řeči totiž nic nezmění. 
Je na občanech, zda to vidí stejně a svým hlasem mi dají 
možnost dokázat, že se tvrdé práce nebojím a chci to 
dokázat konkrétními výsledky. 
     (placená inzerce) 

 



  

ve spolupráci s Džejmsovci zabezpečili proti karambolům, 
které nejsou při tak náročné jízdě ničím výjimečným, 
vytvořením barana jako obrázek. Ne, že byl jako obrázek, 
ale byl i jako obrázek. Tak se baran vozil s muzikanty na 
korbě a šklebil se na plahočící se masky. 
     Muzikanty tradičně zastoupili občané Hovězí převlečení 
za Hověžanku. Tito chlapi s obrovskou výdrží nastoupili 
v Janové do další celodenní fušky po sobotní procházce 
hodovým Ústím u Vsetína. Tam je samou vděčností 
přivítali deštěm, kdežto janovští představili i nejbližší 
hvězdu, kterou si na muzikanty sem tam posvítili, takže 
spokojenost byla veliká. 
     Nevídané překvapení čekalo na muzikanty i maskovaný 
doprovod při zastávce u Chudějů. Zazpívat a zatančit si zde 
přišel, jen tak, Jožka Šmukař, bývalý zpěvák veleslavné 
Moravanky, dnes vinař a zpěvák cimbálové kapely. Takže 
na této zastávce proběhl takový malý koncert dobré nálady. 
 
 

     Doufejme, že tradice vodění barana v obci vydrží i 
nadále a bude podporována zájmem obyvatel, kteří 
každoročně vítají chasu před svými domy se štamprlkou a 
nějakou tou maškrtou. 
         text a foto: Radomír Dolanský 
 

VÝLET NA ROZHLEDNU KRÁLOVEC 
Stavby rozhleden zažívají v posledních letech renezanci, a 
proto se není čemu divit, že jedním z dalších cílů 
janovských turistů byla i nedaleká zajímavá lokalita s 
jednou z těchto staveb - rozhlednou Královec. Ta se nachází 
nedaleko města Valašské Klobouky na hranici Javorníků a 
předhůří CHKO Bílých Karpat v krásném a malebném 
jižním cípu Valašska. 
     Zaslané pozvánky již tradičně upozorňují na téma a 

datum výletů s hlavním programem. Přestože je to 
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organizace ve stylu, kdo přijde, ten přijde, tak zájem je 
vždy úctyhodný. I tentokrát se zúčastnilo výletu přes 40 
turistů všech věkových kategorií. Přesně se to ani nedá 
určit, protože při cestě se k nám vždy na různých místech 
vědomě přidávají příznivci a skoro již naši členové z 
okolních obcí. 
     V sobotu dne 18. června byl sraz na autobusové 
zastávce s odjezdem do Vsetína v 8:20. Organizační 
projednání programu na vsetínském nádraží s možností 
zakoupení skupinového jízdného nám dalo trochu zabrat, 
ale nakonec jsme to zvládli a mohli jsme usednout na 
rychlík Hradčany do Horní Lidče, který vyjížděl ze Vsetína 
včas resp. v 8:55. 
     Náš problém byl velmi jednoduchý. Část účastníků 
výletu hodlala na zpáteční cestě zůstat na Gulášfestu v 
Leskovci a proto nebylo možné zaukoupit jednotný 
skupinový lístek tam i zpět. Asi po necelé půlhodince jízdy 
jsme přesedli na nádraží v Horní Lidči na vláček směrem 
Brumov – Bylnice se zastávkou Návojná. 
     Náš pochod směrem k rozhledně mohl začít. Kousek po 
silnici, kousek obcí a hlavně větší část pochodu v krásné 
bělokarpatské přírodě. Drobné zastávky plné tolerance a 
pochopení pro všechny věkové kategorie a fyzicky méně 
zdatnější se stávají samozřejmostí. Jsme tým a to je na tom 
to krásné.  
     Po více jak hodinovém pochodu za nádherného počasí 
jsme se najednou ocitli v osadě na Královci. Posezení a 
občerstvení ve zdejším bufetu přišlo všem vhod.  
K rozhledně nám zbýval ještě asi půlkilometrový 
hřebenový úsek, a protože bylo dost času, tak jsme si mohli 
dovolit delší turistickou přestávku se vším všudy. Kolem 
poledne pak následoval závěrečný výstup na kopec 
Královec 655 m.n.m s rozhlednou vysokou 23 m. Je to 
krásná dřevostavba ukázka regionální lidové architektury 
Valašskokloboucka. Pohled z ní je úchvatný na všechny 
strany a na místa, která jsme v minulosti pod hlavičkou 
turistů již navštívili. Je zde jako na dlani pohled na 
Valašské Klobouky, Lačnov, Ploštinu, pulčínské paseky, 
aj. Důležitým informačním zdrojem zajímavostí byla po 
celou naší výpravu naučná stezka Královec z oblasti Bílé 
Karpaty. 
     Zpáteční pěší cesta od rozhledny vedla směrem k 
Valašským Kloboukům a trvala přes hodinku. Celkově byl 
pěší výlet skutečně pohodový s délkou túry okolo 10 km 
bez velkého převýšení a větších obtížností. 
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Po jednotlivých skupinkách a různými trasami jsme se 
všichni ve zdraví setkali na nádraží v Kloboukách. 
     Pak následovala malá organizační přestávka s 
rozdělením, kdo jede na guláš do Leskovce a kdo jede 
domů. Samozřejmě hlad zvítězil a příznivci guláše byli ve 
značné přesile a zamávali těm, kteří v menším počtu nasedli 
na zpáteční rychlík směr Vsetín.  
     Kolem 16. hodiny odpolední jsme se alespoň někteří 
vrátili zpět do Janové. Gulášníci to měli o trošku později, 
ale i ti ve zdraví dorazili. Opět velmi pěkný turistický výlet 
za poznáním našeho krásného nejbližšího okolí. Děkujeme 
Z + S Chudějovým, s.r.o. Těšíme se všichni na další výlety 
za poznáním. 

           text: Ing. Karel Trlica, Ing. Lenka Trlicová 
 

DLOUHODOBĚ PLÁNOVANÝ VÝLET 

NA LYSOU HORU 
Prázdniny v plném proudu, počasí nestálé a proměnlivé, jak 
jsme zvyklí z minulosti, a co janovští turisté? Ti 
samozřejmě nezahálí ani v tomto nestálém letním období. 
     Sen většiny členů turistického oddílu byl při našich 
aktivitách v historii častokrát probírán; Lysá hora. Krásná 
královna Moravskoslezských Beskyd, nepřehlédnutelná 
dominantní hora, která je opravdovým magnetem turistů 
z blízka i z daleka. Skupiny nadšenců už po desítky let mají 
tento kopec jako symbol a důkaz svých fyzických sil.  
Zdolávají každodenně pěší výstupy. Ti zdatnější i 
několikrát denně a soutěží o mety v pokořování Lysé hory. 
Říkají si prostě Lysáci. 
 



  



  

jednoho z účastníků neubrala na celkově dobré náladě. 
Luďa Halaš, jak sám pomáhá zdravotní terapií a radou 
druhým potřeboval trošku spočinout a pomoct. Vše ale 
nakonec dobře dopadlo. I zde se opět ukázala obětavost, 
ochota pomoci v případě potřeby a vnitřní síla našeho 
věkově pestrého kolektivu. Jsme prostě tým. 
     Příjemně unaveni jsme všichni došli až do Ostravice, 
kde už na nás čekal pan Kašpar. Zpáteční cestou jsme 
změnili trasu a jelo se směrem přes Čeladnou, Rožnov a 
Valašské Meziříčí. Ale uběhla nějak rychle. V autobuse, jak 
už to tak bývá, zazněla hymna janovských turistů. Dopily a 
dojedly se zásoby z pochodu a příjemně unavení jsme 
kolem 16. hodiny vystoupili v Janové z autobusu. 
Někteří zamířili do kavárničky, ostatní k rodinám, ale 
věřím, že všichni s příjemným pocitem, i přes to nepříznivé 
počasí, hodnotili pozitivně tento výšlap. 
     Děkujeme z celého srdce manželům Chudějovým a 
vlastně nám všem, co nám fandí. Těšíme se na další aktivity 
za poznáním. 
text: Ing. Karel Trlica, foto: Jana navrátilová, Ing. Lenka 
Trlicová 
 

VÝLET NA ZDĚCHOVSKÉ PASEKY 
ANEB 

PRVNÍ PRÁZDNINOVÁ VYCHÁZKA 

JANOVSKÝCH TURISTŮ 
Na sobotu 2. 7. 2016 předpověď počasí lákala spíše k 
slunění u valašského Balatonu, na koupalištích či k jiným 
pohodovým aktivitám, než k dálkovým pochodům. Přesto 
ani avizovaných 30 stupňů ve stínu neodradilo několik 
skalních janovských turistů a turistek od naplánované 
vycházky z Lužné přes zděchovské paseky do Huslenek.  
     Je pravda, že panující vedra v těchto dnech poněkud 
ovlivnila účast na akci. Ale ti, které nějaký ten stupeň Celsia 
nezaskočí, přišli po ránu na autobusovou zastávku. 
Autobusem se přesunuli na Vsetín a dále vlakem do 
výchozího místa, do obce Lužná.  

Odtud jsme se vydali již pěkně po svých po předem 
určené trase směrem Zděchov. Trasa vskutku 

nenáročná, vždyť téměř až na rozmezí obou obcí se šlo 

po sjízdné zpevněné cestě. Se stoupající 
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     My tuto jednostranně zaměřenou posedlost nemáme, ale 
věřím, že i přesto se všichni moc těšili na červencové 
sobotní ráno, kdy se nám v ranních hodinách začal plnit sen 
s cílem Lysá hora. V 6:30 již tradičně na autobusové 
zastávce přistavil pan Kašpar svůj autobus a mohlo se 
vyrazit. Počasí nic moc, ale nálada jako vždy pohodová. 
Přes čtyři desítky účastníků se po necelých dvou hodinkách 
klidnou cestou přes Velké Karlovice, Bílou, kolem 
přehrady Šance, dopravili do střediskové obce Ostravice. 
     Krátké seznámení s trasou a pak jsme se po skupinkách, 
jak už to u našich túr a výletů bývá, vydali po červené 
turistické značce. Před námi přes 7 km dlouhá trasa, s 
převýšením okolo 700 výškových metrů, nevlídné počasí k 
tomu. Nám to ale samozřejmě nikdy moc nevadí. Mnozí si 
totiž vzpomněli na obdobnou nepřízeň počasí při výšlapu 
na Roháče a hned se šlo zvesela. Solidarita a pochopení pro 
méně zdatnější, vzájemné posečkání jeden na druhého. To 
je obrovskou přidanou hodnotou našich kamarádských 
aktivit.  
     Samozřejmě občerstvovací přestávky různých pochutin, 
a nápojů patří tradičně k rituálům výletů a pochodů za 
turistikou. Slivovička a teplé kafčo z termosky fakt přišly 
vhod. Sychravo, větrno a deštivo a tu najednou před námi, 
jen tak v kraťasích bez trika ošlehaný beskydským větrem 
Lysák. Jedna ze současných známých osobností tohoto 
klubu fanatiků. Chvilka pokecání a pohoštění, zajímavosti 
z jeho pohledů na Beskydy a Lysou horu nám zpestřily 
jedno z krátkých zastavení na cestě k vrcholu. Nakonec 
jsme se přes Butořanku, Lukšinec po více než dvou 
hodinách dostali na vrchol. Ve výšce 1.323 m.n.m bílou 
mlhou zahalený vrchol Lysé hory s dominantním 
vysílačem a dvěma nedávno dokončenými novými 
stavbami. Cíl cesty a sen je splněn. 
     Znovu postavený a pro turisty otevřený Bezručův srub 
v loňském roce, byl po desetiletí snem moravských a 
slezských příznivců turistiky. My jsme si v něm poseděli, 
dali něco teplého a načerpali síly na zpáteční cestu. Rovněž 
i nová Zátopkova chata v těsném sousedství nabízí mnohé 
krajové speciality. V příjemném prostředí obou těchto 
staveb a s otázkou, kde je Fatra, kde Tatry a ostatní pohoří, 
která je možno z vrcholu Lysé spatřit, jsme místo toho přes 
okna restaurace zírali do mlhy. Viditelnost nám skutečně 
neumožnila pohlédnout do dáli na překrásná panoramata 
jmenovaných hor a velehor. Škoda, snad příště. 
     Jenom panoramatická mapa na tatranské vyhlídce nám 
napověděla, o co jsme díky nepříznivému počasí přišli. Ti 
šťastnější alespoň krátce spatřili v mlze siluetu vysílače, 
který byl kousek od Zátopkovy chaty a občas se z ní 
vynořil jako loď na moři. 
     Po poledni jsme před chatou pořídili společné foto na 
důkaz splněného snu a pak se postupně vydali na zpáteční 
cestu. Kamenitá cestička, která se rovněž buduje, a okolní 
keříky plné borůvek byly pro mnohé příjemným 
překvapením a zpestřením. Každou chvíli se někdo zastavil 
a natrhal hrst borůvek, kterých je letos v Beskydech 
opravdu hodně. To by byly koláče! A co teprve kynuté 
knedlíky? Všem se nám sbíhaly sliny. Zpáteční sestup 

proběhl bez problémů a ani krátká slabost 



  

poděkovali jsme našim hostitelům za vlídné přijetí a 
k dalšímu pochodu jsme si ještě společně zazpívali naši 
známou turistickou hymnu. Samozřejmě, že naše 
rozloučení se neobešlo bez toho, abychom si nedali 
štamprlku „chodníčkové“. 
     Zpět se vydáváme kousek po místní naučné stezce se 
zastavením u jedné z deseti informačních tabulí a jednoho 
z pěti již zmíněných kamenných historických křížů. Když 
procházíme kolem krásného vybudovaného sportovního 
areálu s místním koupalištěm, nejeden z nás zatoužil 
osvěžit se v průzračné vodě bazénu. Ale pokud jsme chtěli 
stihnout alespoň druhý plánovaný termín vlakového spoje, 
museli jsme si na tento požitek nechat zajít chuť.  
     Dále již procházíme napříč obcí a po půl hodině chůze 
po silnici jsme v cíli plánované trasy, na vlakové zastávce 
v Huslenkách. Jelikož do příjezdu vlaku zbývá ještě 
trochu času, dopřejeme si zasloužené malé občerstvení 
v nedaleké restauraci U Pokorných. Ve vláčku stihneme 
ještě letmo probrat náš výlet a všichni se shodujeme na 
tom, že určitě bude u všech jeho účastníků zařazen mezi 
zdařilé janovské turistické akce. 
          text: Ing. Pavel Hromada, foto: Zdenka Chudějová 
 

JANOVŠTÍ TURISTÉ V JANIŠOVĚ 
Vlídného počasí v sobotu 13. srpna využili turisté 
z Janové k návštěvě Janišova. Jako obvykle jim nešlo 
pouze o ujití několika kilometrů, ale také o to, aby se 
seznámili s krásnou zahradou, kterou vlastní pan Jiří 
Martiš, jinak též předseda vsetínských zahrádkářů.  
     Původně plánované zastavení se protáhlo na téměř 2 
hodiny; turisté se zajímali především o pěstování a 
ošetřování ovocných stromů. Došlo i k určování ovoce, 
především pak švestek, kterých bylo v jeho zahradě okolo 
padesáti, takže všichni si přišli na své. 
Postupně turisty seznámil se zásadami zakládání zahrady, 
sázení stromů, jejich ošetřování, hnojení i s bojem proti 
nejrůznějším škůdcům a chorobám. Nakonec došlo i 
k degustaci některých odrůd broskví a hrušek.  
     Poté se turisté vyšplhali na hřebenovku a pozvolna 
sestoupili do Potůčků. Někteří cestou nasbírali i nějaké 
houby a těšili se na smaženici. V místní restauraci se 
všichni lehce občerstvili a poté se vydali na cestu 
k domovu. 

     text: Ing. Jakub Hladký, foto: Jana Pončíková 
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nadmořskou výškou stoupala i rtuť teploměru, a tak  
i občerstvovací zastávky byly častější než jindy.  
Co však byla naše pohodová procházka proti výkonu 
cyklistických borců, kteří nás míjeli na horských kolech, a 
které jsme hlasitě povzbuzovali po celé trase. V tento den 
se totiž jel tradiční trailbikový závod Zděchovský krpál, 
takže jsme se stali současně i jeho diváky. 
     Když jsme dorazili k prvním usedlostem zděchovských 
pasek, bylo rozhodnuto o změně další trasy pochodu. Do 
Zděchova se nepůjde přes horu Filku, ale vpravo po 
zděchovsko - luženském pomezí. Důvod byl prostý. 
Nedaleko, v této malebné krajině, vlastní manželé Blanka 
a Laďa Mackovi usedlost, bývalou hájovnu, kterou si už 
léta opravují a budují k obrazu svému. Když se dověděli, 
že janovští turisté zde mají plánovaný pochod, domluvili 
se s naším vedením, že nás k sobě pozvou na návštěvu. 
Samozřejmě, že s touto změnou souhlasili všichni, protože 
sil pomalu ubývalo a dalo se tušit, že to bude příjemná 
občerstvovací stanice.  
     Mackovi nás přivítali vskutku tak, jak se na hostitele 
sluší a patří a všichni jsme se tu cítili příjemně. Dokonce 
jsme se dověděli od téměř starousedlíka Ladislava něco o 
zdejší historii, například o pěti historických zděchovských  
kamenných křížích. Zajímavé na nich je to, že pomyslná 
spojnice dvou protilehlých křížů směřuje k hlavním 
světovým stranám. Pátá pak stojí ve středu obce. 
     Nebylo divu, že se z posezení ve stinném přístodolku 
nikomu znovu do vyhřátých strání příliš moc nechtělo. Na 

závěr jsme pořídili pár společných fotografií, poděkovali 
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VÝLET NA LHOTSKÉ PASEKY  
K poslednímu prázdninovému výletu se nás sešlo v sobotu 
20. 8. 2016 na zastávce autobusu v Janové kolem dvaceti. 
Náš počet se však během cesty rozrostl až na 31 výletníků, 
neboť se k nám přidali příznivci Janovských turistů z Ústí, 
Vsetína i Lhoty. 
     Ze Vsetína jsme pokračovali autobusem do Lhoty, 
odkud jsme se vydali již každý po svých. Čekala nás asi 
desetikilometrová cesta s převýšením 200 m a na jejím 
konci malý rodinný pivovárek, kde nás očekával majitel 
pan Milan s manželkou. Ti pro nás mimo dobrého pivka 
připravili grilovaná kolena a klobásky. To byl dostatečně 
lákavý důvod k tomu, abychom překonali lenost a vyrazili.  
Cesta vedla převážně lesnatou krajinou a do kopce 
s krásnými výhledy do kraje. 
První kratší přestávku jsme udělali u chaty známých našich 
vedoucích Zdenky a Stanislava, kteří nás ve Lhotě čekali.  
Provedli nás zkratkou ovšem s asi čtyřsetmetrovým 
stoupáním do strmé stráně pod vrch kopce k jejich chatě. 
To nám nakonec přišlo velice vhod, protože jsme nabrali 
malé zpoždění tím, že i přes původní předsevzetí, že houby 
sbírat cestou nebudeme, nakonec nikdo neodolal. Nešlo to, 
neboť houby nám stály v cestě. Po hřebenu jsme se dostali 
na turistickou cestu a nejvyšší bod túry – Chléviska (641 
m.n.m.). 
Až telefonát pana Milana, že hostina pro nás je již 
připravena, nás přiměl k tomu, abychom přidali do kroku.  
Po dosažení rozcestníku několika turistických tras jsme 

se vydali rychlým krokem po asfaltce dolů směr Liptál – 
Háje. 
     S asi půlhodinovým zpožděním jsme dorazili 
k Milanovi a jeho minipivovaru. Vrhli jsme se na výborná 
grilovaná, perfektně okořeněná a měkoučká kolena, ke 
kterým ladilo dobré nefiltrované a nepasterizované 
pšeničné pivečko. Ne moc alkoholické, ne moc hořké, 
lehce nakyslé, jež bylo mírně cítit kvasnicemi. Prostě 
zajímavá harmonie chuti. Po třetím pivu už by byl problém 
se od něj odtrhnout. Došlo i na exkurzi domácího pivovaru 
s podrobným výkladem technologie výroby pivečka. 

S nacpanými bříšky jsme se vydali na zpáteční cestu.  



  

Naštěstí nás čekal už jen asi dvoukilometrový úsek 
z kopečka, což se dalo i po takové žranici zvládnout. Na 
konečné autobusu v Liptále si nás pak vyzvedla paní 
Kašparová se zánovním autobusem, která nás dovezla zpět 
do Janové. 
     Někteří z nás (zdravé jádro) jsme ještě zaskočili na pivko 
do videokavárny, abychom zhodnotili tento poslední 
prázdninový výlet. Zhodnocení dopadlo na výbornou, 
neboť nebylo co vytknout. Organizátoři akce – manželé 
Chudějovi výlet perfektně připravili, o účastníky akce se 
zodpovědně cestou starali, takže i přes větší rozptyl při 
sběru hub se nikdo neztratil. Počasí bylo pravé výletní, no a 
pan Milan a jeho žena byli výborní hostitelé. A tak i nálada 
všech zúčastněných byla výborná. Všichni se už těšíme na 
další výlet.  
text: A + E Šmahelovi, foto: Miroslava Světlíková, Jana 
Pončíková, J. Šulák  

 
POHODOVÁ ZÁBAVA SPORTOVCŮ SE 

SKUPINOU HEJ 
Závěr prázdnin patřil ve sportovním areálu sportovcům, 
jejich taneční zábavě a skupině Hej. Nebyla to žádná 
monstrakce, ale spíše posezení pro místní a dovolenkáře, 
kteří v Janové trávili poslední dny prázdnin. 
     Skupina Hej je pro takové večery, kdy si přijdou posedět 
a zatančit s přáteli lidé různých věkových skupin, přesně to 
pravé ořechové. Jejich repertoár je natolik široký, že přijde 
k chuti téměř všem. Proto i na závěrečné prázdninové akci 
sportovců vládla spokojenost. 
text: Radomír Dolanský, foto: Radomír Dolanský, Josef 
Holec 
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PŮVODNÍ SMĚR VINCOV LES 

Dne 6. 9. 2016 se uskutečnil další turistický výlet.  
Tentokrát jsme si zajeli užít volna a pohody do termálních 
lázní Vincov les. Za podmračeného rána jsme vyrazili a 
těšili se na koupání. Cesta rychle ubíhala. Již jsme byli na 
dosah našemu cíli, ale počasí se ne a ne umoudřit. Bylo 
deštivo, foukal studený vítr. 
     Po krátké poradě jsme se rozhodli změnit trasu a 
namířili do krytého termálního koupaliště Veľký Meder – 
Čalovo. Po zaplacení společného vstupného jsme se ocitli 
v prostředí několika krytých i otevřených bazénů.  
     Každý si mohl vybrat, kde se bude koupat, odpočívat a 
vyhřívat se v teplé léčivé vodě. Sloužily k tomu dva 
venkovní bazény, které měly teplotu 38°C a dva kryté 
bazény s vodou o něco chladnější. Z těchto krytých 
bazénů se dalo přejít do dvou krytých plaveckých bazénů. 
Dále zde byl velký krytý bazén pro děti se skluzavkou. 
V areálu bylo možné se občerstvit, posilnit, dát si kávu, 
zmrzlinu, čehož jsme bohatě využívali. 
Počasí bylo proměnlivé, občas mrholilo, občas svítilo 
sluníčko.  Vzhledem k možnostem, které jsme měli, nám 
to ale vůbec nevadilo. Někteří z nás se vyhřívali v teplé 
vodě, jiní si zaplavali, jak ve vyhřáté, tak i ve studené 
vodě. Prostředí bylo velmi pěkné. Po příjemně stráveném 
dnu jsme se vydali na zpáteční cestu. Domů jsme se vrátili 
unavení, ale spokojení.  Byl to krásně prožitý 
odpočinkový den. Děkujeme. 

          text: Jarka Halašová, foto: Jana Pončíková 



  

FOTBAL 
OKRESNÍ PŘEBOR III. třída 
 

Rozpis zápasů 

 
25. 09. 2016 Branky  - Janová 
02. 10. 2016 Janová  - Halenkov B 
09. 10. 2016 Ústí  - Janová 
16. 10. 2016 Janová  - Choryně B 
23. 10. 2016 Růžďka  - Janová 

30. 10. 2016 Janová  - Hošťálková 

K prvnímu zápasu v systému turnaje každý s každým na 
2x20 minut nastoupilo Hovězí vs. Valašská Polanka. Zápas 
motivovaných starých pánů se zpočátku mohl pohybově i 
kreativitou měřit s mladými pány. Běh času však člověk 
nezpomalí, ale čas, kolena, záda a nedostatek kyslíku u 
některých jednotlivců zpomalení přivodil. Přesto jsou tyto 
zápasy starých pánů vždycky výborným zážitkem pro hráče 
i diváky. Zápasy celého dne řídil sudí Miroslav Teter. 
     Po roce se na pažitu Tatranu Janová měnily dějiny. Staří 
páni Hovězí tentokrát porazili Valašskou Polanku 4:2 a to 
zcela zaslouženě. Následoval zápas Hovězí – Janová, který 
se opět odehrál v jednoznačné režii týmu Sokol Hovězí, 
který poměrně hladce zvítězil 4:1. Závěrečný zápas 
letošního turnaje starých pánů obstarala domácí Janová 
s Valašskou Polankou. Poměrně dlouho bezgólový zápas 
nakonec rozhodl penaltový kop Janové a téměř trestuhodné 
počínání útočníků Valašské Polanky, kteří si ve dvou, sami 
před brankářem přihrávali opakovaně mezi sebou a ve 
finále mírným dloubákem poslali míč do náruče brankáře. 
Remíza by Valašské Polance stačila k zisku druhého místa, 
ale konečný stav 1:0 pro Janovou posunul TJ Sokol 
Valašská Polanka na třetí příčku. 
     Po předání pohárů kapitánům mužstev starých pánů 
v pořadí 1. místo Sokol Hovězí, 2. místo TJ Tatran Janová 
a třetí místo TJ Sokol Valašská Polanka, začala příprava 
k přátelskému utkání v klasickém herním čase 2x45 minut 
mezi Sokolem Nový Hrozenkov a nově vznikajícím 
mužstvem TJ Tatran Janová. Pro trenéry mužstev bylo 
utkání velmi důležitým testem před nadcházejícím 
soutěžním ročníkem. První půle byla dlouho vyrovnaná a 
obrana obou mužstev takřka nedovolila vystřelit na bránu. 
Postupem času však mužstvo Nového Hrozenkova 
získávalo herní převahu, kterou ve finále zúročilo 
vítězstvím 4:1. 

       text a foto: Radomír Dolanský  

MEMORIÁL ANTONÍNA SOUKUPA 

2016  
Janová přivítala na svém hřišti již tradičně fotbalisty 
z Hornovsacka na třetím ročníku Memoriálu Antonína 
Soukupa konaném na památku dlouholetého fotbalisty a 
později i významného činovníka a předsedy TJ Tatran 
Janová. 
     Celodenní program začal v deset hodin dopoledne 
utkáními starých pánů, kde se sešla loňská sestava týmů: TJ 
Tatran Janová, TJ Sokol Valašská Polanka a Sokol Hovězí. 
V roce 2015 zvítězila Polanka, druhá byla Janová a Hovězí 

skončilo na třetím místě. 
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Blahopřejeme k jubileu 
Červenec 
Josef Machala  č.p. 208  70 let 
Josef Březovják  č.p. 120  70 let 
Olga Plachtovičová č.p. 167  75 let 
Soňa Pěchová  č.p. 153  85 let 
Srpen 
Otakar Hnátek  ev.č. 05  85 let 

Září 
Pavel Mikulenčák č.p. 83  60 let 
Marie Mikulenčáková č.p. 83  60 let 
Karel Papšík  č.p. 193  60 let 
Ivana Šamajová  č.p. 249  60 let 
František Polášek č.p. 143  75 let 

Ludmila Chudějová č.p. 201  80 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 2/2016: …za zvuků rockových kytar skupiny STRAM. Vylosována byla Marie Sklářová, Janová 207. 
Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 
Křížovka č. 3/2016:  Vodění barana, to janovské jsou hody… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 
emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

Vítáme do života 
Alice Musilová     Janová 203     červenec 2016 
 
 
 
 

 

Rozloučení 
Dana Bartíková   6. 9. 2016 
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